
V BERLÍNĚ PŘESTALI OČKOVAT
ASTRAZENECOU LIDI POD ŠEDESÁT LET.
VŠUDE UMÍRAJÍ LIDÉ NA ŽILNÍ TROMBÓZY
- CZ24 News | 31. března 2021

NĚMECKO: Německo nebude používat vakcínu AstraZeneca pro osoby mladší 60 let. Poslechne tak
doporučení očkovací komise. Po jednání s ministrem zdravotnictví Jensem Spahnem a spolkovými
zeměmi to prohlásila kancléřka Angela Merkelová. Mladší lidé budou moci látku dostat na vlastní
riziko.

Plošné pozastavení používání vakcíny u lidí mladších 60 let oznámila kancléřka Angela Merkelová v
úterý večer.  Imunizaci tímto preparátem již dříve kvůli několika případům mozkové žilní trombózy
pozastavily Berlín, Braniborsko a Severní Porýní-Vestfálsko.

Rozhodnutí Německa není zákazem

Rozhodnutí Německa nepoužívat vakcínu AstraZeneca pro mladší 60 let však není zákazem, po
konzultaci mohou mladší lidé látku dostat na vlastní riziko.

„Všichni víme, že očkování je naším hlavním prostředkem v boji s koronavirem. Všichni také víme, že
očkování je založeno na základním principu, kterým je důvěra,“ vysvětlila Merkelová, proč se vláda
po jednání se spolkovými zeměmi rozhodla řídit se doporučeními očkovací komise Stiko.

Lékař z prestižní berlínské kliniky Charité Leif Erik Sander na twitteru napsal, že v Německu bylo
zaznamenáno 31 případů mozkové žilní trombózy mezi 2,7 milionu naočkovaných vakcínou
společnosti. „Je to vzácná, ale velmi vážná komplikace,“ uvedl.
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Komise, která působí při Institutu Roberta Kocha (RKI), což je německý úřad pro prevenci a potírání
nemocí, dnes doporučila používat AstraZeneku jen u osob, kterým je přes 60 let. Použití pro osoby
pod touto věkovou hranicí považuje za možné „po posouzení ze strany lékaře, individuálním přijetí
rizika a důkladném vysvětlení“. Tento závěr Merkelová na večerní tiskové konferenci citovala.

Použití pro osoby pod touto věkovou hranicí bude možné „po posouzení ze strany lékaře,
individuálním přijetí rizika a důkladném vysvětlení“. Stiko v prohlášení uvedla, že do konce dubna
chce vypracovat podrobné doporučení pro postup v případech, kdy lidé mladší 60 let již první dávku
této vakcíny dostali a nyní by měli dostat druhou.

Virolog Klaus Überla, který je členem Stiko, považuje úterní rozhodnutí komise za správné. „Data
vypovídají o souvislosti mezi očkováním žen mladších 55 let a výskytem mozkové žilní trombózy u
těchto žen,“ vysvětlil Überla.

Vládní sociálnědemokratický poslanec a epidemiolog Karl Lauterbach, který patří k velkým
zastáncům plošné očkovací kampaně, uvedl, že po kontrole dostupných údajů mění názor a že
pozastavení AstraZenecy pro mladší 55 let dává smysl. „Zda to postihuje více ženy, je nejasné,“
dodal. S výjimkou dvou případů se ale podle hlášení PEI s komplikacemi potýkaly ženy.

Německo kvůli podezřelým případům mozkové žilní trombózy dočasně v polovině března pozastavilo
imunizaci AstraZenecou, ale po kladném závěru Evropské agentury pro léčivé přípravky (EMA),
která vedlejší účinky preparátu prověřovala, očkování po několika dnech znovu obnovilo.

Evropská léková agentura tvrdí, že vakcína AstraZeneca je bezpečná: 

 

Zdroj: https://www.idnes.cz/


